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Lahkuv linnavalitsus määras 
nõunikele kopsakad preemiad

T allinna linnavalitsuses 
maksti eile kõikidele 
eelmise linnavalitsuse 
abilinnapeade nõuni-

kele kopsakas lahkumishüvitis. 
Kui Keskerakonna abilinnapead 
saavad lahkumiseks suure «kin-
gituse», siis ametis jätkavad sot-
siaaldemokraadid maksavad sel-
le raha tagasi.

Kõige rohkem saab preemiat 
Vladimir Sveti (KE) nõunik Ivan 
Lavrentjev, kelle lahkumishüvi-
tis on 7200 eurot. Teisel kohal on 
Betina Beškina (KE) nõunik Ju-
lia Trofimova, kelle pangakon-
tole potsatas 6960 euro suuru-
ne hüvitis. Samuti määras Svet 
suurema preemia ka oma teise-
le nõunikule Daniel Suurtam-
mele, kes saab 6000 eurot, ning 
Betina Beškina referent Britten 
Torstenberg 4300 eurot. Teiste 
abilinnapeade 
Tiit Teriku (KE), 
Joosep Vimma 
(SDE) ja Andrei 
Kante (KE) nõu-
nikud said pree-
miaks 3000 eu-
rot ning üks re-
ferent 2150 eu-
rot.

Tallinna linnasekretär Priit 
Lello selgitas Postimehele, et 
linnavalitsus oli varem kind-
laks määranud, et ametiaja lõp-
pedes saab iga nõunik 3000 

eurot ning referent 2150 eu-
rot. «Kui linnavalitsuse liikme-
te volitused lõpevad, siis lõpe-
vad ka nende büroodes oleva-
te töötajate töölepingud. Sellest 
lähtuvalt oligi see automaatne 

protsess ja nei-
le maksti välja 
hüvitised ühe 
printsiibi alu-
sel,» ütles ta. 
Samas on aga 
igal abilinna-
peal õigus oma 
alluvatele roh-
kem preemiat 

määrata. See tähendab, et Svet 
ja Beškina määrasid oma abi-
listele ise suuremad summad, 
kui automaatselt määratud oli. 
Lello teada arvestasid Svet ja 

Beškina sellega, et nende nõu-
nikel olid katta väga suured te-
gevusalad ning nende tööpa-
nus oli suur.

Lello lisas, et nõunike pree-
miatest rääkides tuleb silmas pi-
dada, et tegemist pole kingituse-
ga, vaid arvestada tuleb seda, et 
kui näiteks tavalise töölepingu 
puhul peab tööandja 30 päeva 
lepingu lõpetamisest ette teata-
ma, võib poliitiliste nõunike töö 
lõppeda päevapealt. «Seega po-
le neil üldse mingisuguseid sot-
siaalseid garantiisid ning selleks, 
et inimesi kohelda võrdselt, on-
gi selline põhimõte välja tööta-
tud,» ütles ta

Samuti said toetuse sotside 
abilinnapeade nõunikud, kel-
le ametiaeg tehniliselt lõppes, 

kuigi nad on ka uues linnava-
litsuses. Abilinnapea Kaarel Oja 
ütles Postimehele, et hüvitis tu-
li nende kõigi jaoks ootamatult.

«Viis inimest, mina ja abi-
linnapea Madle Lippus (SDE) 
ja meie kahes büroos töötanud 
kolm nõunikku said tõesti eile 
(15.04 –toim) õhtul ootamatult 
lõpparve, sealhulgas ka pree-
mia. Aga me otsustasime juba 
eile (15.04 – toim) õhtul, et me 
maksame selle tagasi, ja rääki-
sime selle ka personaliosakon-
naga läbi. See oli eksitus, kõigi-
le abilinnapeadele ja nõunike-
le mõõdeti ühe joonlauaga, kui-
gi meie viiekesi töötame edasi,» 
selgitas Oja. Linnasekretär Lel-
lo allkirjastatud käskkirjaga said 
ühekordse preemia kõik eelmi-
se linnavalitsuse abilinnapeade 
nõunikud.

Oja ennast tabas veel üks 
ebameeldiv üllatus, mille ta ko-
he ära klaaris. «Mulle maksti 
raha kasutamata puhkusepäe-
vade eest. Aga kuna ma saan 
kuu aja pärast isaks, siis ma 
olen puhkusepäevi hoidnud su-
veks, et siis see puhkus välja 
võtta ja lapsega koos olla. Nüüd 
tõmmati ootamatult kogu puh-
kus nulli. Aga ka mina maksan 
kogu puhkusehüvitise tagasi, et 
mul need puhkusepäevad ik-
ka säiliksid,» lubas abilinna-
pea. Oja ja Lippuse nõunike-
le maksti igaühele 3000 eurot. 
Preemia makstakse Tallinna 
linnakantselei töötasudeks et-
tenähtud vahendite arvelt.

Kõige priskema preemia määras oma nõunikele Vladimir Svet, kelle 
üks nõunik saab 7200 eurot. Vasakul Svet, paremal Mihhail Kõlvart. 

Uus linnavalitsus soosib 
rahvusooperi juurdeehitist

Ä sja ametisse asunud 
Tallinna linnavalit-
sus ei ole rahvusooper 
Estonia juurdeehitise 

suhtes nii jäigalt eitaval seisu-
kohal kui eelmine, kuid takistu-
seks võib saada päevakorda tul-
nud peatänava projekt.

Nii eelmise kui praeguse 
linnavalitsuse koosseisu 
kuuluv abilinnapea Kaa-
rel Oja (pildil, SDE) üt-
les Postimehele, et kui-
gi nüüdne linnavalitsus 
on valmis juurdeehitise kü-
simust arutama, ei maksa seda 
tõlgendada nii, nagu saaks juur-
deehitise kõige suurem variant 
nüüd kohe linnavalitsuselt ro-
helise tule.

«Seda kindlasti mitte. Pea-
legi ei saa seda rohelist tuld an-
da Tallinna linn. Rahvusoope-
ri juurdeehitist puudutavad kü-
simused on täpselt needsamad, 
mis nad on viimastel aastatel ol-
nud. Kõige suurem ja keeruli-
sem küsimus on muinsuskait-
se tingimused. Sealt edasi tuleb 
looduskaitse ja nii-öelda Esto-

nia teatri enda tulevik kultuuri-
poliitika vaates. Linn ei ole nen-
des küsimustes osapool,» lau-
sus Oja.

Küll aga on linn tema sõ-
nul osapool linnaplaneerimi-
se ja linnaruumi küsimustes. 
«Juurdeehitise kõige suuremat 
varianti, mida rahvusooper ise 
eelistaks, ei ole parimaks pida-
nud ei muinsuskaitseamet ega 

keskkonnaamet. Lisaks kõi-
gele haakub juurdeehiti-
se plaan ühe teise suure 
teemaga, Tallinna pea-
tänava projektiga, mis 

on praeguse linnavalitsu-
se jaoks kindlasti prioriteet-

sem projekt kui eelmise jaoks. 
See tähendab, et selles osas teh-
tavad järgmised sammud ja käi-
gud hakkavad selguma kiiremi-
ni, kui varem võis arvata,» rää-
kis Oja.

Nimelt on  rahvusooperi 
juurdeehitise mahueskiiside 
koostamisel arvestatud Pärnu 
maantee praeguse laiusega, pea-
tänava rajamine aga toob tõe-
näoliselt sealses tänavaruumis 
kaasa muudatusi, mis võivad 
hakata teostuma juba järgmi-
sel aastal.

Rahvusooper Estonia juurdeehitise kolmest mahueskiisist suurim.  
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Linnasekretär 
Priit Lello 

allkirjastatud käsk
kirjaga said ühekordse 
preemia kõik eelmise 
linnavalitsuse abi
linnapeade nõunikud.
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